

လျှောက်လှမ်း

GO FORWARD

ပျက်စီးချက်ထဲမှတစ်ဆင့်

ယွဂိုစလားဗီးယားနိုင်ငံ
ထိုင်းယာဘန်မနုလန်
ဝမ်းဘက်ပျက်စီးမှုဒဏ်
ဒ်သီးကလံတော်ဆူညို
တကုန်. ၂၆၁.၀၄:၁၅.

လီယုလံ ၂၀၁၆ နှစ်



■ ဆရာတော်အောင်ကျော်စွာ - လီယုလံ(၁၀)အိ

အဲဒီထဲမှာတော့ကွဲ

လါယူလံမ့တံဆိကတီလါ မူခိပ်ပီလဲနဲ, ကလံသီဂီဟဲစိနဲ မူခိပ်စူထံလါ အအါဝဲဂီဝဲ လာပထံလီကီပူ န့လီ. ပစံးဘျူးကစာယွလါ အမေတီအကလုာ်လီတံလီဆဲး လါအဒူးအိပ်ထီတံကီ, တံစူ, တံကီ, လါကတီဒဲနဲလီ. ပထံဘဲဘဲတံလံ ကစာယွအစိဒိပ်, အကမီဒိပ် လါအဒူးစူလီသ့အဖျာ ဖးဒိပ်တဖျာ ဖဲတံကီဆူ လါအဖျာအကတီန့လီ. ပုအိပ်ဆိးတံလီတနီ, လါကီပံယီအဘာ်တီ, ကီပံယီထးခိတဖျာကွဲဆာ်မဲဘဲဘဲတံဟးဂုာ်ဟးဂီ, တံသံတံပုဒဲလဲလီ. ပသးအဒူးဒီးထုကဖျာလါအဲ သ့အကီဃုာ်ဒီးတံမဂုာ်မစာစုာ်ကီန့လီ.

(၂၀၀၆)နံ, လါယူလံအသီ(၁၀) ယူဒေသနီအမုာ်နံန့ မ့တံသ့နီသရဲယူဒေသနီ လါအဟဲစိ တံသးခုကစိ ဒီးအတံဖဲတံမလါ တံကွဲဒူးအိပ်ထီ ပယီလံစိဆဲဒီးလံလုာ်ဒိပ်ပူဒိပ်အါဘုန့လီ. သရဲယူဒေသနီတံသးခုကစိ လါတံကီတံခဲ, တံနးတံဖျိ, တံဆူးတံဆါ, တံမအါမနး, အပူ သနဲ ကုအတံမုာ်လံကွဲစိ တလီမာ်ဘဲအမဲညါ လါထီပဲထီဝဲ တုလါစါခဲအဲဒီးဆူညါကွဲကွဲ န့လီ. “ပမေ တံဂုန့ မဲပသုတလီဘဲးလီတီတဂု” (ကလါတံ ၆:၉) လံစိဆဲတဆါအံ မ့စါပီလူးအတံဟ့ ဂံဟ့ဘါ ပဲပုခရံဖဲကိးဂါဒဲန့လီ. ဒဲသရဲယူဒေသနီကျဲးစားတံဝဲအသိး မဲပကိးဂါဒဲ, ဖဲပအိပ်တပူလံလံန့ ပက အိပ်မုတံသးခုကစိအတံအိပ်မု ဒီးကျဲးစားသပုာ်တက့. ပကကူးဘဲကုတံ လါပဖဲလီတံလံတဖျာဒီး ကူး ဘဲစုာ်ကီတံလါပုဂုမုလီတံတဖျာ ဒီးဟဲကုစိပံဖျိကုဆူကစာယွအဖီပူန့လီ.



နိဗ္ဗိဒ်အတတ်ကွဲး

တၢ်သးခုကစီၣ်လၢ သရၣ်ယူဒၢသၣ်ဖုံလီၤတၢ်အချံအသၣ်အံၤ မူထီၣ်ဝဲလၢ ကီၢ်ပံၤယီၤပူၤန့ၣ် ပသမၤအလီၢ်တအိၣ်ဘၣ်. ပသ့ၣ်နီၣ်သရၣ်ယူဒၢသၣ်လၢ အဟ့ၣ်လီၤတၢ်လံအသးလၢ ယွၤဘီၣ်တၢ်သးခုကစီၣ် အတၢ်မၤအဃိ လၢကီၢ်ပံၤယီၤ ပအိၣ်ဒီးသရၣ်ယူဒၢသၣ်အမုၢ်န့ၣ် ဖဲလၢယူၤအပူၤန့ၣ်လီၤ.

သရၣ်ယူဒၢသၣ်အတၢ်အိၣ်မူအပူၤ လၢတၢ်သးခုကစီၣ်အတၢ်မၤဒီတစီၤညါ တၢ်လၢအတၢ်တၢ်ဒီးအိၣ်, တၢ်ကီၢ်တၢ်ခဲ, တၢ်ကွၢ်ဆၢၣ်မဲၣ်တဖၣ် အိၣ်ဝဲအါမး ဘၣ်ဆၣ်တၢ်လၢအမူဝဲလၢအသ့ၣ်ကံၢ်သးလဲပူၤန့ၣ် မ့ၢ်တၢ်မၤတၢ်သးခုကစီၣ်အတၢ်မၤန့ၣ်လီၤ.

ဒ်သရၣ်ယူဒၢသၣ်အသိး ယွၤအပူၤဃုထာတဖၣ် ဟ့ၣ်လီၤအသးသမူဒီတစီၤညါ ပာ်စီဆုံအသး လၢလၢပွဲၤပွဲၤ အိၣ်ဒီးတၢ်ဆိၣ်လီၤသး န့ၣ်လီၤ. လၢန့ၣ်အမဲၣ်ညါ မ့ၢ်ပူၤတဖၣ်လၢအိၣ်ဒီးတၢ်ထုကဖၣ် အုၣ်အသးဒီး မ့ၢ်ပူၤလၢအကွၢ်တၢ်လၢပူၤဂၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ယွၤအပူၤဃုထာတဖၣ် မ့ၢ်ပူၤလၢအပာ်စီဆုံအသးဒီး သးအိၣ်မၤစၢၤတၢ်ဒီး ဆၢပူၤလီၤမၢ်တဖၣ်ဆူ တၢ်မူအထူအယိာ်အကျဲန့ၣ်လီၤ. ယွၤအပူၤဃုထာလဲၤဆူ တၢ်လီၢ်ကိးပူၤဒဲး လၢပူၤလီၤမၢ်တဖၣ်အအိၣ် ဒ်သိးကကိးက့ၤပူၤတဖၣ်ဆူကစၢ်ခရံၣ်အအိၣ်န့ၣ်လီၤ.

ခိၣ်ခါအဆိကတၢ်လၢ တၢ်သးခုကစီၣ်အဂီၢ်မ့ၢ်ဝဲ ပဘၣ်ပာ်စီဆုံပသးဒီး ဟ့ၣ်လီၤပသးန့ၣ်လီၤ. ဖဲပဟ့ၣ်လီၤပသးလၢာ်လၢာ်ဆုဆု လၢယွၤတၢ်မၤအပူၤန့ၣ် ကစၢ်ယွၤမၤဂုၤထီၣ်ပသီထီၣ်, မၤအါထီၣ်ဒုးဒိၣ်ထီၣ်တၢ်လီၤ. (၁ကရံၣ် ၃:၆). ဖဲပဆိၣ်လီၤပသး, ဟ့ၣ်လီၤပသးဆူယွၤအအိၣ်န့ၣ် ယွၤကသုပူၤန့ၣ်လီၤ. ပကဘၣ် သ့ၣ်လီၤတၢ်ချံဒီး လူထံဒီး မၤဒိၣ်ထီၣ်အါထီၣ်တၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်အုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤ အိၣ်လၢယွၤအစုပူၤ ဒီးပကဘၣ်မ့ၢ်ပူၤတဖၣ်လၢအအုၣ်အသးလၢယွၤအစိအကမီၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်မူထီၣ်ဂဲၤထီၣ် အတၢ်ခူသ့ၣ်မ့ၢ်ဝဲ တၢ်ဟ့ၣ်လီၤပသးလၢ ယွၤတၢ်ဖံးတၢ်မၤအပူၤ, ဆၢပူၤဂၤဆူကစၢ်ခရံၣ်အအိၣ် ဒီးမၤယွၤအတၢ်မၤ, ဒီးယွၤကမၤဒိၣ်ထီၣ်အါထီၣ်တၢ်န့ၣ်လီၤ.

ဝံဘဘးကူၣ် ၃:၂ စံးဝဲလၢ “ယွၤဇၢ, လၢနံၣ်ဇိၤလါဇိၤအပူၤ မၤမူထီၣ်က့ၤနတၢ်မၤ, လၢနံၣ်ဇိၤလါဇိၤအပူၤန့ၣ် လီၢ်ဖျါထီၣ်အိၣ်” အသိးန့ၣ် မိပကသ့ၣ်နီၣ်ထီၣ်သရၣ်ယူဒၢသၣ်ဒီး မၤမူထီၣ်က့ၤ ယွၤအတၢ်မၤလၢ ယွၤအလၢကပီၤအဂီၢ်န့ၣ်တက့ၢ်.



စဲမစၢၣ်
နိဗ္ဗိဒ်
ပူၤကညီဘျၢထံခဝုရၢၣ်



ကီၤဖဉ်အဉ်မိဉ်လမ့ဉ် တၢ်သ့ကွဲးထုးထီဉ် တၢ်သးဝံဉ်တၢ်မၤလိ အခိဉ်ထံးတဘျီ

ကီၤဖဉ်အဉ်မိဉ်လမ့ဉ် တၢ်သ့ကွဲးထုးထီဉ်တၢ်သးဝံဉ် တၢ်မၤလိ အခိဉ်ထံးတဘျီအံၤ ဘဉ်တၢ်မၤအိၤ ဖဲနီဉ်ဖိကညီ ဘျု ထံတၢ်အိဉ်ဖိဉ် ဖဲ(၂၇.၄.၂၀၁၆-၁.၅.၂၀၁၆)ဒီး သရဉ်သိဉ်လိတၢ် တဖဉ်မ့ၢ်ဝဲ သရဉ်ဒိဉ်ဆာဆာ,သရဉ်ဒိဉ်တီသးဖံဒီး သရဉ်ဒိဉ်ဆာ

မ့ၢ်န့ဉ်လီၤ. တၢ်မၤလိအံၤ ဘဉ်တၢ်သးကျဲၤအိၤလၢ ကီၤကျဲးစး ကရၢန့ဉ်လီၤ. ကဝီၤလၢ ဟံမၤလိတၢ်အိဉ်ဝဲ ယုကဝီၤဒီး ပုၤမၤ လိတၢ်ဖိတဖဉ် အိဉ်ဝဲခဲလၢက(၃၇)၇၇န့ဉ်လီၤ.

သရဉ်ဆဉ်ပံဉ်လု



ယုၢ်အုၢ်ကျိဉ်ကဝီၤ တၢ်ရုလိဒိဉ်မုဒိလိဒိ 01/01/2007

ယုၢ်အုၢ်ကျိဉ်ကဝီၤ တၢ်ရုလိဒိဉ်မုဒိလိဒိတဘျီအံၤ ဘဉ် တၢ်မၤအိၤ ဖဲဆုၢ်ကူၢ်တၢ်အိဉ်ဖိဉ်, လါအုၢ်ဗြဉ်(၉-၁၀)သီန့ဉ်လီၤ. တၢ်တီၢ်ထူမ့ၢ်ဝဲ “သးစၢ်ဒီးတၢ်အိဉ်ဖိဉ်အတၢ်ဒိဉ်ထီဉ်” (၂၀၁၂-၂၀၁၅)န့ဉ်လီၤ. သးစၢ်ဒီးတၢ်အိဉ်ဖိဉ် ဘဉ်တၢ်သိဉ်လိအိၤလၢ သရဉ်ဆဉ်ကပီၤ(ဖဉ်ပုဉ်)ဒီး ပုၤလၢအသိဉ်လိ “လၢထီဉ်ပုၤထီဉ် လၢသးစိဆုဒီး မၤမံးရၢဉ်တၢ်မၤဖးဒိဉ်” လၢသရဉ်ဒိဉ်အံၤဒုန့ဉ်

လီၤ. ပုၤသိဉ်လိစရိပတီၢ်မ့ၢ်ဝဲ သရဉ်မုဉ်စတဲလဉ်, တၢ်မၤလိအပုၤ ဟၤလီၤဆုၢ်နီၤမ့ၢ်ဝဲ သရဉ်ဝဲကွဲး(ကဝီၤခိဉ်), ဒီးပုၤကွၢ်ထွဲတၢ် ဆာကတီၢ်မ့ၢ်ဝဲ သရဉ်အံၤထူန့ဉ်လီၤ. ကဝီၤန့ဉ်ရွဲဉ်မ့ၢ်ဝဲ သရဉ်ဒိဉ် ရီဘုဉ်ဗျုဉ်(ကီၤခိဉ်စ့ၢ်ကီၤ) ဒီးပုၤဟၤစ့မ့ၢ်ဝဲ သရဉ်ဒိဉ်လုၤစံဉ် န့ဉ်လီၤ.

သရဉ်ဒိဉ်အံၤဒု

ယူလ်



ထိမဟ့ၣ်ခရံၣ်ဖိသးစၢ်ဒိၣ်န့ၣ်တၢ်မၤလိ ဒီး ဖိၣ်စၢၤတၢ်ရူၤလိၣ်မုၢ်လိၣ်

ထိမဟ့ၣ်ခရံၣ်ဖိသးစၢ်ဒိၣ်န့ၣ်တၢ်မၤလိ ဘၣ်တၢ်မၤဖဲ လိအ့ၣ်ဖြ့ၣ်(၁၂-၂၂)သီ, (၂၀၁၆)န့ၣ် ဖဲမ့ၢ်စံၣ်လံာ်စီဆ့ၣ်ကို ထံဖိာ်ပှၢ် ကဝီၤ, ကီၢ်ဒဝဲၣ်ဘျး န့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤလိတဘျီအံၤ တၢ်တီၢ်ထု မ့ၢ်ဝဲ “လၢထီၣ်ပဲၤထီၣ်လၢသးစီဆ့ၣ်” (မၤတၢ် ၁:၈) န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်မၤလိတဘျီအံၤ ပအိၣ်ဒီး တၢ်မၤလိလံာ်စီဆ့ၣ်, ပုၤကညီ အတၢ်စံၣ်စီၤတဲၤစီၤ, သးစၢ်ဒီးတၢ်တီၣ်ဒိၣ်ရိၣ်မဲ, တၢ်သးဝံၣ်ဒီး တၢ်ဂဲၤကလံၣ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

ပုၤသိၣ်လိတၢ် သရၣ်,သရၣ်မုၢ်တဖၣ်မ့ၢ်ဝဲ သရၣ်ဒိၣ် ဘၣ်သိၣ်ဂ့ၤ, သရၣ်ဒိၣ်အဲးဒမၢ်, သရၣ်ဆၢန့ၣ်ကီၢ်, သရၣ်မုၢ်

ဖိဆ့ၣ်အဲၣ်, သရၣ်တီၤဂ့ၤ, သရၣ်တန့ၢ်ထု, ဒီးသရၣ်ကဟ့ၣ်ထု န့ၣ်လီၤ. ပုၤဟဲမၤလိတၢ်တဖၣ်ခဲလၢ် အိၣ်ဝဲ(၁၆၀)ဂၤန့ၣ်လီၤ. တန့ၣ်တဘျီ ဖိၣ်စၢၤတၢ်ရူၤလိၣ်မုၢ်လိၣ် ဒီးန့ၣ်ကတၢ် တၢ်အိၣ်ဖိၣ်(၁၈)ဘျီတဘျီ ဘၣ်တၢ်မၤအံၤ ဖဲမ့ၢ်စံၣ်ဘၣ်ထံ လံာ်စီ ဆ့ၣ်ကို ဖဲလိအ့ၣ်ဖြ့ၣ် (၂၆)သီတုၤ လိမုၤ(၁)သီ(၂၀၁၆)န့ၣ် ဒီးတၢ် တီၢ်ထုမ့ၢ်ဝဲ “ပမ့ၢ်ကစၢ်အတၢ်” (ရိမုၤ ၁၄:၇-၈) န့ၣ်လီၤ. ပုၤဟဲ ထီၣ်မၤလိ တၢ်အိၣ်ဝဲခဲလၢ် (၇၄)ဂၤန့ၣ်လီၤ. သရၣ်သိၣ်လိတၢ် တဖၣ်မ့ၢ်ဝဲ သရၣ်တီၤဂ့ၤဒီး သရၣ်တန့ၢ်ထုန့ၣ်လီၤ.

သရၣ်တန့ၢ်ထု



ကော်ပလံင်မိမူးအတတ်ကစီင်

ကညီကျိင်တတ်မာလိ

တတ်အိးထီင်ကညီကျိင်အိင်ထံးတဘျီ သာသိတ်မာလိ ဘၣ်တတ်မာအိး ဖဲကိင်သၣ်ဖျၢင်ကိကရၢ၊ ဝှံပသံင် ဖဲ(၁၁.၅.၂၀၁၆) ဂီ(ဂးဝဝ)နၣ်ရံင်နၣ်န့ၣ်လီၤ. ပှၤဟဲထီင်တတ်မာလိ မုၣ်(၄၂)ဂၤ ဒီးခွါ(၅)ဂၤန့ၣ်လီၤ. ပှၤသိင်လိတ်မုၢ်ဝဲ သရၣ်မုၢ်မုၢ်ဆဲးဒီး သရၣ်မုၢ်နီၢ်ဖိနါ န့ၣ်လီၤ. ကိသိင်မုၢ်ဝဲသရၣ်ကိမု (နီၣ်ဂံ(၅)ကိ သိင်စၢၤ, ကညီလိတ်တတ်ဆဲးတတ်လၢန့ၣ်ရဲၣ်)န့ၣ်လီၤ.

ဖဲ(၁၄.၅.၂၀၁၆)န့ၣ်, ဟါ(၄:ဝဝ)နၣ်ရံင်န့ၣ် တတ်ပျၢ်ကိ တတ်ရဲၣ်တတ်ကျဲၤကတီၢ် ပှၤဟဲလိတ်ဆုၣ်နီၤ မုၢ်ဝဲသရၣ်ဖဲစဲးခဲၣ်န့ၣ်လီၤ. ကိပသံင်လိတ်တတ်ဆဲးတတ်လၢ ပှၤဟ့ၣ်ကူၣ်တတ် သရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထာၣ် စ့စီ ကတိၤလိတ်တတ်လီၤ. အိၣ်ဒီးတတ်ဟ့ၣ်လီၤ လိတ်အုၣ်သး ဆူပှၤမာလိ တတ်ဖိတဖၣ် ဒီးအိၣ်ဒီးတတ်ဟ့ၣ်မာလၢကတိၤ သရၣ်မုၢ် လၢသိင်လိတ် တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ပှၤမာလိတတ်ဖိတဂၤ ကတိၤစံးဘျူးကွၢ်တတ်ဒီး သရၣ် အိၣ်မူးခဲၣ် ဘါထုကဖၣ်တတ်လၢခံဝဲ သးဝံၣ်ပျၢ်ကွၢ်တတ်လၢ ယပှၤကလုာ် တတ်သးဝံၣ်န့ၣ်လီၤ.



ကော်ပလံင်မိမူးနံၣ်ကယၤ (၂၁)

ကော်ပလံင်မိမူး နံၣ်ကယၤ(၂၁)ဘျူးစဲတတ်သးခုကစီင် တတ်မာဖိတဖၣ် အိၣ်ဒီးတတ်ဒုၣ်တတ်အိၣ်တတ်ထုကဖၣ် နံၤတတ် တတ်ရဲၣ် တတ်ကျဲၤဖဲ (၁၆.၅.၂၀၁၆) ဂီ(ဂးဝဝ)နၣ်ရံင်, ကိသၣ်ဖျၢင်သရၣ် အပူၤန့ၣ်လီၤ. ပှၤဟ့ၣ်တတ်ကစီင်လၢ သရၣ်ဘျူးထူ ဒီးတတ်ဟံစီဆံသး အဆၢကတီၢ် ပှၤဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘါတတ်မုၢ်ဝဲ ဖုသရၣ်ဒိၣ်ဝဲလဲအၣ်န့ၣ်လီၤ. တတ်ဟံစီဆံသးတတ်ဘါ ဖဲ(၁၂:ဝဝ)နၣ်ရံင်ဝံၤ အိၣ်သကိး တတ်အိၣ်ဖဲ မုၢ်ယုာ်လီၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲဟါ(၆:ဝဝ)နၣ်ရံင် တတ်မာဖိတဖၣ်လဲၤ သကိးဆူ တတ်သးခုကစီင်အပျီစုာ်စုာ်န့ၣ်လီၤ.



လှူပျီတတ်မာဖိတတ်မာလိ

ဖဲ(၂၀-၂၇.၅.၂၀၁၆)န့ၣ်န့ၣ် လှူပျီတတ်မာဖိ သီဖုၣ်တတ် မာလိဘၣ်တတ်မာအိး ဖဲကိင်သၣ်ဖျၢင်သရၣ်, ဝှံပသံင်န့ၣ်လီၤ. ပှၤ သိင်လိတ်မုၢ် သရၣ်မုၢ်ဒီးကထာၣ်လၢဂံဝါ ဒီးသရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထာၣ်စ့စီ န့ၣ်လီၤ. ပှၤသိင်လိတ်အိၣ်ဆုၣ်အိၣ်ချမုၢ်ဝဲ သရၣ်ကွဲလဲစၢၣ်ဒီး

ဒီးကထာၣ်လီၤအဲၣ်ထူမဲန့ၣ်လီၤ. ပှၤသိင်လိတ်သးဝံၣ် မုၢ်ဝဲ စီၤလူဝဲစဲ ဒီးပှၤကွၢ်ထွဲတတ်မာဖိတဖၣ်မုၢ်ဝဲ သရၣ်နံၣ်မူန့ၣ်လီၤ. ပှၤဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘါ တတ်မုၢ်ဝဲ သရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထာၣ်စ့စီ, ပအိၣ်ခွါလှူဒီး သရၣ်ရူးဘျၢ်န့ၣ်လီၤ.

ကိင်ထူ



ယူလံ

စဉ်ဘူတီကညီဘျာထံတၢ်အိၣ်ဖျိၣ် နံၣ်(၁၅၀)ယူဘလံ



စဉ်ဘူတီကညီဘျာထံတၢ်အိၣ်ဖျိၣ် ပွဲထီၣ်အနံၣ်(၁၅၀) ဒီးတၢ်စံးဘျးစံးဖျိၣ်ယူဘလံတၢ်ဘူတီဘါ ဘၣ်တၢ်မအီၤဖဲ (၂၈.၂.၂၀၁၆) မှာဒဲးအနံၣ်န့ၣ်လီၤ. ဂီၤ(၇၅၀၀)န့ၣ်ရံၣ်အဆၢကတီၢ် ပအိၣ်ဒီးတၢ်စံးဘျးစံးဖျိၣ်အတၢ်ဘူတီဘါန့ၣ်လီၤ. တဘျးလၢပလဲၤဆူတၢ်စံးဘျးတၢ်ဘူတီဘါအဆၢကတီၢ် ပအိၣ်ဒီးတၢ်အိးထီၣ် နံၣ်(၁၅၀)ယူဘလံအမူးဒီး ဘၣ်တၢ်သးကျဲၤမအီၤ ဖဲသရိၣ်အချၢန့ၣ်လီၤ. နၢ်ဟူဘၣ်တၢ်ဒုဆၢန့ၣ်ဝံၤတၢ်ထုကဖၣ်အိးထီၣ်လၢ သရၣ်ဒိၣ်ကိၣ်လ့ၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်တံၢ်တံၢ်သတီၢ်ပျံၤလၢ သးပှၢ်စီၤသ့ ဒီးသးပှၢ်မုၢ်အိၣ်ထူတဘျီဃီတၢ်အိးထီၣ်နံၣ်(၁၅၀) ယူဘလံ တၢ်သ့ၣ်နီၣ်လၢကထီၣ်လၢ သရၣ်ဒိၣ်တံတူးန့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်အိးထီၣ်တဘျီအံၤ အိၣ်ဒီးတၢ်အူကွဲၤဒီး တၢ်ပိၣ်ကျိၣ်(၁၅၀)ဘီလၢယူဘလံအနံၣ်သးခု ကမံးတံၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤလၢ သရိၣ်ချၢဝံၤ ဖဲသီတူၢ်တၢ်ဒုသိၣ်ထီၣ်အခါ ပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါဒီး ကမုၢ်တဖၣ် လဲၤန့ၣ်ဆူသရိၣ်ပူၤန့ၣ်လီၤ.

လၢဂီၤတၢ်ဘူတီဘါကတီၢ် အိၣ်ဒီးတၢ်မလၢကပီၤ သရၣ်ဒိၣ်ခံၤလၢအမ့ၢ်ဝဲ သရၣ်ဒိၣ်တံတူးဒီး သရၣ်ဒိၣ်သးထီၣ်ဝံၤ တၢ်မလၢကပီၤ မိၢ်ပၢ်နွံဆံနံၣ်ဆူအဖိခိၣ်န့ၣ်လီၤ. ဂီၤတၢ်ဘါတကတီၢ်အံၤ ပုၤဖးလံၣ်စီဆံၣ်လၢ သရၣ်ယီၤရံၣ်ယၤ, ပုၤထုကဖၣ်တၢ်လၢတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အဂီၢ်လၢ သရၣ်မုၢ်ဖဲဘ့ၣ်, ပုၤဟ့ၣ်တၢ်ကစီၣ်လၢ သရၣ်ဒိၣ်မ့ၤရှး, ပုၤထုကဖၣ်ကျၢၢ်တံၢ်လၢ သရၣ်န့ၢ်ကီၢ်ထူဒီးပုၤဆိၣ်ဂ့ၤပျၢ်တၢ်လၢ သရၣ်ဒိၣ်ကိၣ်စဲးန့ၣ်လီၤ.

ဂီၤ(၁၀၀၀)န့ၣ်ရံၣ်မ့ၢ်ဝဲ နံၣ်(၁၅၀)ယူဘလံတၢ်စံးဘျးစံးဖျိၣ်တၢ်ဘူတီဘါန့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်ဘါတကတီၢ်အံၤ ပုၤဟံးလီၢ်ဆ့ၣ်နီၤမ့ၢ်ဝဲ သရၣ်ဒိၣ်တံတူး(တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်သရၣ်), အိးထီၣ်တၢ်ဘါလၢ သရၣ်မိရံးစံဝံၤ နၢ်ဟူဘၣ်နံၣ်(၁၅၀)ယူဘလံတၢ်သးဝံၣ်န့ၣ်လီၤ. သရၣ်ဒိၣ်အဲၣ်ဒု ဖးထီၣ်လံၣ်စီဆံၣ်ဝံၤ နၢ်ဟူဘၣ်တၢ်သးဝံၣ်လၢသမဲခွါယၢၣ်, စဉ်ဘူတီခွါထဲး ခါအိၣ်ဒီးတၢ်ထာဖျိၣ် ဒီးသရၣ်ဒိၣ်ခွါမုၢ်လုၢ်ထီၣ်တၢ်မလၢဘူတီလီၤ. ပုၤထုကဖၣ် လၢတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အဂီၢ်မ့ၢ်ဝဲ သရၣ်မုၢ်ဒီးကထာၣ်မၢ်ရံၣ်ထုၣ်သ့န့ၣ်လီၤ. နံၣ်(၁၅၀)ယူဘလံတၢ်ကစီၣ် ဘၣ်တၢ်စံၣ်တဲၤတဲၤလီၤအီၤလၢ ကီၢ်ခိၣ်သရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထာၣ်ဝီလ်ဒိၣ်သ့ဝံၤ ပုၤကတီၢ်စံးဘျးတၢ်လၢ တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်သရၣ်ဒိၣ်ဒီး ဆိၣ်ဂ့ၤပျၢ်တၢ်လၢသရၣ်ဒိၣ်ဒဲးန့ၣ်ဘိၣ်န့ၣ်လီၤ.

သရၣ်တနၢ်ထူ





ကိုကိုတူဒါတက်အိန်ဖိုင် တက်ပန်စုတက်အိန်ဖိုင်သရဏ် သရဏ်ဖီထာန်

ကိုကိုတူဒါကညီဘျာထံတော်အိန်ဖိုင် မှတ်တော်အိန်ဖိုင်လှာ အိန်သုဉ်လီအသးလှာ ကစာ်ချာကဝီ၊ ဘဉ်ထွဲဒီးကိုတီအူပကူနုဉ်လီ။ ဖဲ(၈.၆.၂၀၁၆) မှတ်အိန်ဖိုင်ဘျးနံ၊ ဂီ(၁၀:၀၀)နုဉ်ရံဉ်အဆာကတီ အိန်ဒီးတော်ဒီးပန်စုတက်အိန်ဖိုင်သရဏ်၊ သရဏ်ဖီထာန်အတော်ရံဉ်တက်ကျဲလှာနုဉ်လီ။

တော်ရံဉ်တက်ကျဲတဘျီအံ၊ ပှဟဟလီဆုဉ်နီ၊ မှတ်ဝဲ သရဏ်ဒိဉ်ဘဉ်ထွဲ(ကိုသရဏ်သမာ ဝဲကျဲပှာနုဉ်တော်)နုဉ်လီ။ ပှဟဟလီဆုဉ်နီ ဖးထီဉ်လံဉ်စီဆုတတီဝံ အိးထီဉ်တော်ဘါလှာ သရဏ်ဒိဉ်ဝါလှဉ် (မိထာဉ်တော်အိန်ဖိုင်သရဏ်)နုဉ်လီ။ ဖးပှါထီဉ်ကိုဉ်ကးတော်ကွဲးနီဉ်လှာသရဏ်ဟဲပှဲ(တော်အိန်ဖိုင်နုဉ်ရံဉ်) နုဉ်လီ။ ဖးထီဉ်လံဉ်စီဆုလှာ တော်ကစီဉ်အကို ဒီးကိးထီဉ်ကမုဉ်ထါသးဝံဉ်လှာ သရဏ်ဒိဉ်ဆုဉ်လီလး (ကစာ်ချာကဝီ၊ တော်သးခုကစီဉ်ပှာနုဉ်တော်)ဝံ၊ ပှာစံဉ်တဲတဲလီတော်လှာ သရဏ်ဒိဉ်ဒီးကထာဉ်နံဒိဉ်ထွဲ(ကိုနုဉ်ရံဉ်)နုဉ်လီ။ သရဏ်ဒိဉ်လှာပန်ထီဉ်အစုလှာ သရဏ်ကဒီးပန်စုအဖီခိဉ်တဖဉ်မှတ်ဝဲ

သရဏ်ဒိဉ်ဝါလှဉ်၊ သရဏ်ဒိဉ်အဲဉ်ထွဲ၊ သရဏ်ဒိဉ်ကိုရံဉ်ဟဲ၊ သရဏ်ဒိဉ်ပီလူးခိဉ်၊ သရဏ်ဒိဉ်ကိုဒိဉ်၊ သရဏ်ဒိဉ်ဘဉ်ထွဲဒီး သရဏ်ဒိဉ်စီရီး(စ်)သုဉ်တဖဉ်နုဉ်လီ။ ပှာထွဲကဖဉ်တော်လှာ တော်ပန်ထီဉ်စုအကတီလှာ သရဏ်ဒိဉ်ဖါလှဉ်ထွဲ (မဉ်လှဉ်ကူတော်အိန်ဖိုင်သရဏ်)နုဉ်လီ။

ပှာဟံးစုကွဉ်မဲဉ်ဒီး ဒုးလှဉ်ထီဉ်ကိဉ်လံဉ်လှာ သရဏ်ဒိဉ်စီရီး(စ်)(ရါစံဘိဉ်တော်အိန်ဖိုင်သရဏ်), ပှာကတီဟ့ဉ်ဂံဟ့ဉ်ဘါ သရဏ်လှာဒီးပန်စုမှတ်ဝဲ သရဏ်ဒိဉ်ကိုရံဉ်ဟဲ ဒီးသရဏ်ဒိဉ်ကိုဒိဉ် ကတီဟ့ဉ်ဂံဟ့ဉ်ဘါတော်အိန်ဖိုင်ဖိတဖဉ်နုဉ်လီ။ သရဏ်ဒိဉ်အဲဉ်ထွဲ ထွဲကဖဉ်ကျာ်တံဉ်ဝဲ ဒီးပှာဆိဉ်ဂှာပှာတော်လှာ သရဏ်ဒိဉ်အသီ သရဏ်ဒိဉ်ဖီထာဉ်နုဉ်လီ။ လှာတော်ဒီးပန်စုတဘျီအံ နှာ်ဟူဘဉ်လှာ်ဃါလိဉ်ပိဉ်မုဉ်ကရုဉ်ခွါယာဉ်၊ တော်အိန်ဖိုင်ခွါယာဉ်၊ ဖီသုဉ်အိန်ဖိုင်ဘျးနံတော်မလိတော်သးဝံဉ်၊ တော်အိန်ဖိုင်သီတူဒီး နီဉ်ခွဲးစနီ အတော်သးဝံဉ်တဖဉ်နုဉ်လီ။

**ဟဲပှဲ
(တော်အိန်ဖိုင်နုဉ်ရံဉ်)**



နီၵ်သိသံၵ်ပိ

နီၵ်သိသံၵ်ပိ အိၵ်ဖျၵ်ထီၵ် ဖဲလိအိးကထိဘၵ်(၂၆) သိ, (၂၀၀၁)နံၵ်, ဖဲဖိဘိလူၵ်သဝိ, လးပူးတၵ်ကဝိ, ကီၵ်ပသံၵ် မှီးမှီးန့ၵ်လီၤ. မိၵ်နီၵ်ထံၵ်ဖိ(ကိး)နီၵ်ဂၵ်ဖိဒီး ဟ်စီၤအံၵ်မူသိ(ကိး) မိၵ်အိလး အဖိသၵၢၤအကျါ အဝဲမုၵ်ပုၤအိၵ်လီၤ. ဖဲအသးအိၵ် ယိးနံၵ်, ဖဲဖိသၵ်ကိးဂၤ ထီၵ်တၵ်မၤလိလၢတၵ်သဘျူအခါ အဝဲ ဘၵ်ပုၤအုၵ် ဒုဖိဒီးထီၵ်တၵ်မၤလိလီၤ. ဖိသၵ်သ့ၵ်တဖၵ် အိၵ်ဒီး

အလံၵ်ကွဲး နီၵ်စုၵ်စုၵ်ဘၵ်သ့ၵ် အဝဲတဒိ အလံၵ်ကွဲးနီၵ်တအိၵ်, ကွဲးစုၵ်ကိးတချးဘၵ်. တီၵ်နီၵ်ဝဲတဘျီယိလၢ အခိၵ်န့ၵ်ပုၤ လံၵ်စီၤသ့ၵ် မုၵ်ဂုၤ, လံၵ်တၵ်မၤလိမုၵ်ဂုၤ, တၵ်သးဝံၵ်မုၵ်ဂုၤန့ၵ်လီၤ. အဝဲမၤန့ၵ် ခိၵ်ဖးဒီး မၤန့ၵ်နီၵ်တၵ်မၤလိလီၤ. လၢတီၤပုၤစုၵ်ကိး မုၵ်ပုၤအဖဲး တဂၤလီၤ. မၤလိဝဲတီၤဖျၵ်ကိၵ် ဖဲဖိဘိလူၵ်, ယိးတီၤ ယုတီၤ ဖဲဒိလ့ၵ်လူၵ်, နွံတီၤ,ယိးတီၤ, ခွံတီၤ လဲၤမၤလိဝဲလၢ အမုၵ်ဂၵ်အိၵ် ဝုၵ်တက့ၵ်လီၤ.

ဒီးခဲခွံတီၤဝဲၤ ဟဲက့ၤဟးလၢအမိၵ် အဟ်အအိၵ် က ထီၵ်တၵ်ကိၵ်ခါတၵ်မၤလိအသိတဆံမုၵ်ဝဲၤ ကက့ၤထီၵ်က့ၵ်ရှ့ၵ် လၢအတီၤတဆံအဂီၵ်လီၤ. လၢတၵ်တဟ်သ့ၵ်ဟ်သးအပုၤ ဒီး န့ၵ်ဘၵ်တၵ်ခါလၢအမုၵ်တၵ်ခါ ဘၵ်တၵ်သ့ၵ်ယွၤ (သွေးလွန် တုတ်ကွေး) ဒီးလဲၤဒုးနံၵ်သးလၢ လးပူးတၵ်, မှီမူး တုၤလၢ ဝုၵ်တက့ၵ်တၵ်ခါဟံၵ်ဖးဒိၵ် ဒီးကဲထီၵ်လၢ ခိၵ်န့ၵ်သ့ၵ်ယွၤအယိ ဖဲလိမၵ်ရး(၂၄)သိ, ၂၀၁၆နံၵ်န့ၵ် နၵ်ဟူဝဲအဟ်လၢမုၵ်ခိၵ်အတၵ်ကိး အိၵ်လီၤ.

မိယွၤဟ့ၵ်တၵ်ဒီးယွၤဟံးက့ၤတၵ် မိယွၤအမံၤ ကဘၵ် တၵ်မၤလၢကပီၤအိၵ်တက့ၵ်.

အဖဲအဲဖိ

တၵ်ခံးဘျးဆူ ဖဲအုအုမိၵ်

လၢတၵ်သ့ၵ်နီၵ်တၵ်သးဘိ ဖုဖုဟါန့ၵ် လၢအလဲၤပုၤကွံၵ်ဟီၵ်ခိၵ် ပုၤထီၵ်(၁၂)နံၵ် ဖဲ(၁၉.၆. ၂၀၁၆)အဂီၵ် ဖဲအုအုမိၵ်ဟ့ၵ်မၤဘျၵ် လဲၤဆူညါမဲးကစံ တကလီၤတကလးဘးတီတိ န့ၵ်လီၤ.

စံးဘျးဘၵ်ဖဲဖဲလၢ အဟ့ၵ်မၤဘျၵ်တၵ်အယိလီၤ. မိကစၵ်ယွၤ ကဆိၵ်ဂုၤဘၵ် ဖဲဖဲဒီး ဟံၵ်ဖိယိဖိ, သုကပုၤဒီး တၵ်အိၵ်ဆူၵ်အိၵ်ချ လၢနီၵ်ခိၵ်သး, မိယွၤကမၤပုၤသုတၵ်အလိၵ်ဘၵ် ကိးအမံၤဒဲးတက့ၵ်.



နံၤအိၵ်ဖျၵ်တၵ်ဆၢဂုၤ

Saw Jonathan ဒီး Saw Jedidiah ချးန့ၵ်နံၤအိၵ် ဖျၵ်ဆၢက့ၤပုၤထီၵ်(၁၃)နံၵ် ဖဲ(၁၆.၇.၂၀၁၆)အယိ ပါပါစီၤရှ့ၵ်သါကိၵ် ဒီးမိမိသရၵ်မုၵ်တၵ်မုၵ်ဖိ ဟ့ၵ်မၤဘျၵ် လဲၤဆူညါမဲးကစံ သၢကလးဘးတီတိ န့ၵ်လီၤ.

ပစံးဘျးဘၵ် မိမိပါပါလၢဟ့ၵ်မၤဘျၵ်တၵ်အယိန့ၵ်လီၤ. ပဆၢ ဂုၤဘၵ်ဖိခါခါလၢ အချးန့ၵ်နံၤအိၵ်ဖျၵ်ဆၢက့ၤအံၤ ဒီးဆူညါ သုကပုၤ ဒီးတၵ်အိၵ်ဆူၵ်အိၵ်ချအလၢအပုၤ ကဲထီၵ်ပုၤလုၵ်ခိၵ်ပုၤဒိၵ် လၢမိၵ်ဟ်အဂီၵ် အိၵ်ကတၵ်လၢကစၵ်ယွၤအဂီၵ်တက့ၵ်န့ၵ် မုၵ်ပတၵ်ဆၢဂုၤထုကဖၵ်န့ၵ်လီၤ.



နံနက်ကယာ(၂၁)ခံပတီတပတီတံမူထီဉ်ဂဲထီဉ်တံရဲဉ်တံကျဲ(၃)ဘျီတဘျီ

နံနက်ကယာ(၂၁)ခံပတီတပတီတံ မူထီဉ်ဂဲထီဉ်တံရဲဉ်တံကျဲ (၃)ဘျီတဘျီ လာ(၂၀၁၆)နံနက်ပူ
ဘဉ်တံမအီဖဲ(၁၈.၆.၂၀၁၆), ဂီ(၁၁:၀၀)နံနက်ရံဉ်, ဖဲနာမူလူာ်တံဘါယွာသရိဉ်, ဝှံတကူဉ်န့ဉ်လီာ်. ပုဟဟလီာ်
ဆုဉ်နီမ့ာ်ဝဲ သရဉ်အဲလံာ်လဲစလီးန့ဉ်လီာ်. ပုဟတီခိဉ်ရိဉ်မဲ တံသးဝံဉ်စံးထီဉ်ပတြာယွာ(Praise and Worship)
မ့ာ်ဝဲ သရဉ်အဲဒတး ဒီးပုဟဟဖျါတံမ့ာ်ဝဲ သရဉ်ဒိဉ်ကွာ်လံာ်ယီသးတီန့ဉ်လီာ်. ပုဟဟ့ဉ်တံကစီဉ်လံာ် သရဉ်မုဉ်ဒိဉ်
ဒီးကထာဉ်ထူထူ ဒီးပုဟထုကဖဉ်တံလံာ်ခံကတံမ့ာ်ဝဲ သရဉ်ဒိဉ်ဆဉ်အဲဉ်ထူန့ဉ်လီာ်. တံရဲဉ်တံကျဲတဘျီအံ
ပုဟလဟဲသ့ဉ်ဝံဉ်သးဆာတဖဉ်မ့ာ်ဝဲ စီလံာ်ထီဉ်ဝါ ဒီးနီစမီလံာ်န့ဉ်လီာ်. တံရဲဉ်တံကျဲအံမ့ာ်ဝဲ သရဉ်သမါ
ဝဲကျဲ, တံသးခုကစီဉ်ဒီးမံးရှာဉ်ဝဲကျဲ, ပိာ်ခွါဝဲကျဲ, တံကဟုကယာ်ဒီးတံကူဉ်လိာ်တံဝဲကျဲ ဒီးဝဲကျဲလံာ်
သးစံတံမါဂီ အတံမါသကိးတံန့ဉ်လီာ်. တံရဲဉ်တံကျဲဝဲ ပုဟလံာ်ဂုယုာ်ကတံမ့ာ်ဝဲ သရဉ်ဒိဉ်ဒီးကထာဉ်
လံာ်ဘဉ်(နာမူလူာ်)န့ဉ်လီာ်.

